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PROTOKÓŁ Nr XLIX/2023 
 
z XLIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 14 lipca 2023 roku w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 10:28. 
        

Ad.1. Otwarcia XLIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest 
transmitowany i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 
20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał 
radnych Rady Gminy Solec-Zdrój, Sołtysów oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy.  
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 
radnych. Obecnych jest 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 
Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radny Grzegorz Lasak dołączył do posiedzenia o 08:08. 

Radny Marek Kasperkowicz dołączył do posiedzenia o 08:19.  

Radni nieobecni: Teresa Sowula.  

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie XLIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku XLIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec 
– Zdrój na 2023 rok; 
b) uchwała w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 
c) uchwała w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Gminy Solec-Zdrój”; 
d) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Solec-Zdrój wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec-Zdrój za 2022 rok; 
e) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok; 
f) uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego; 
g) uchwała o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, 
wysokości stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-
Zdrój. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie obrad. 
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Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia. Ze 
względu na zaistniałe problemy techniczne, Przewodniczący Rady ponowił głosowanie. Za 
przyjęciem proponowanego porządku XLIX Sesji Rady Gminy głosowało 12 radnych,  
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Porządek został przyjęty. 
 
 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XLVIII Sesji 
Rady Gminy. Protokół został przyjęty.        
 

Ad.5. Nikt z obecnych radnych nie złożył pisemnych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami interpelację wniósł radny 
Eryk Grabowski.  

 
Ad.6. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na 

XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Następnie, kierownicy referatów przedłożyli informacje  
z działalności Referatu Finansów, Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu 
Organizacyjnego, Promocji i Kultury oraz Referatu Gospodarki Komunalnej. 
 
W takcie przedstawiania informacji, do obrad dołączyli radny Grzegorz Lasak, Marek 
Kasperkowicz oraz Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek. Przewodniczący Rady 
kolejno poinformował, że w sesji uczestniczy 13, a następnie 14 radnych. 
 
Wójt: 
- uzupełnił, że na działce 622 w Piasku Małym stanowiącej własność gminy zostały 
zgromadzone odpady, czego nie było widać, ponieważ działka jest zarośnięta. Próbowano 
ustalić, kto te odpady pozostawił i znaleziono jeden dokument. Obecnie prowadzone jest w 
tej sprawie postępowanie przez policję. Niemniej jednak, działka musi zostać oczyszczona. 
Trudno jest oszacować wielkość tego składowiska i dlatego wystosowano zapytanie ofertowe 
od 1 tony. Jest to koszt ponad 1700 zł. Powinniśmy się zmieścić w 130 tys. netto. Musimy 
znaleźć te środki.    
 
Radny Eryk Grabowski: 
- gdzie w tej sytuacji były odpowiednie służby, sołtys, radny. To nie było gromadzone od 
tygodnia czy miesiąca, tylko przez dłuższy czas. Poza tym, gmina powinna interesować się 
swoją własnością; 
- jakich drzew dotyczyła wspomniana w informacji z działalności Referatów opinia 
dendrologa. 
 
Wójt: 
- rzeczywiście nie wiedzieliśmy o powstałym składowisku. Nie było ono widoczne od strony 
drogi. Uważa, że pani sołtys o tym nie wiedziała.  
 
Z-ca wójta: 
- chodzi o drzewa w parku uzdrowiska M. Cz. Sztuk. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- prosi o przybliżenie tematu podziału działek przy ośrodku zdrowia. 
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Wójt: 
- zakończyły się sprawy sądowe dotyczące własności działek za ośrodkiem zdrowia. Dążymy 
do tego, aby poszerzyć od strony północnej działkę przed ośrodkiem. Chodzi o zamianę 
nieruchomości, część z prywatnych gruntów, część z naszych i w celu tej zamiany podpisano 
wstępne porozumienie.  Będzie to dla nas korzystne. Stworzy się dojazd i trochę parkingu. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- ta działka w Piasku, na której zlokalizowane jest składowisko, to w której części Piasku? 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- w stronę Gadawy. Z działki 50-60 lat temu był wybierany przez mieszkańców piach. Była to 
działka należąca do wspólnoty wiejskiej. Potem działka zarosła, a dół pozostał. Pozostawione 
odpady były niewidoczne od strony drogi.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił, że Informacja została przyjęta. 
Informacja – w załączeniu. 
 
 Ad. 7a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2023 
rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- większość atrakcji dla dzieci podczas imprezy 2 lipca była odpłatna, np. zjeżdżalnie. Uważa, 
że tego typu rzeczy mogłyby być finansowane z Programu Profilaktyki. 
 
Wójt: 
- staramy się, aby takie atrakcje były bezpłatne. Zwróci na to uwagę.   
 
Radny Marcin Nurek: 
- jest to bardzo dobry wniosek. Atrakcje z okazji Dnia Dziecka były bezpłatne. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLIX/297/2023 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Solec – Zdrój na 2023 rok – w załączeniu. 
 
 Ad. 7b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych 
Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
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Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujący się. 
 
Uchwała Nr XLIX/298/2023 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych – w załączeniu. 
 
 Ad. 7c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Gminy Solec-Zdrój” był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 
uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujący się. 
 
Uchwała Nr XLIX/299/2023 w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Solec-Zdrój” – w załączeniu. 
  
 Ad. 7d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Solec-Zdrój wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec-Zdrój za 2022 rok był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
 
Uchwała Nr XLIX/300/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Solec-Zdrój wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Solec-Zdrój za 2022 rok – w 
załączeniu. 
  
 Ad. 7e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 
uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLIX/301/2023 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok –  
w załączeniu. 
 
 Ad. 7f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
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interdyscyplinarnego był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady 
Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLIX/302/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego - w załączeniu.  
 

Ad. 7g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, wysokości 
stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-Zdrój był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLIX/303/2023 o zmianie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia 
inkasentów, wysokości stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze 
uzdrowiska Solec-Zdrój – w załączeniu. 
 
 Ad.8. Wolne wnioski i zapytania: 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- na ogrodzeniu w rynku pojawiły się dwie reklamy. Czy są one zamieszczone legalnie  
i zgodnie z przepisami; 
- czy jest zagrożona realizacja zadania inwestycyjnego drogowego w ramach Polskiego Ładu; 
- na jakim etapie jest sprawa elewacji ośrodka zdrowia; 
- na jakim etapie są wnioski dotyczące cmentarzy w Solcu i w Świniarach; 
- z lasów od strony Żukowa słychać wieczorami motocykle i quady. Zakłóca to rozród 
zwierząt. 
 
Wójt: 
- w sprawie reklam zorientuje się i odpowie później; 
- roboty na drogach przyspieszyły. Wykonawca ma się wyrobić w terminie; 
- projekt elewacji, przebudowy, jak również zagospodarowania terenu wokół jest w toku. 
Będziemy składać wniosek do Klimatycznych Uzdrowisk; 
- wyniki naboru na zabytki mają być na dniach, czekamy; 
- porozmawia z komendantem, będzie również zgłoszenie pisemne oraz zaproszenie na 
kolejną sesję. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- przy studzienkach na ul. 1 Maja pozapadała się kostka, należy przejrzeć chodnik na całej 
długości; 
- przy Syrence znajduje się obecnie kamyk. Czy będzie on przykryty innym materiałem; 
- podczas koncertu w ramach festiwalu Krystyny Jamroz brakowało miejsc parkingowych.  
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W przyszłości należałoby postawić nawet jakieś prowizoryczne znaki, aby ludzie wiedzieli, 
gdzie mogą parkować.  
 
Wójt: 
- odnośnie pierwszego punktu zwrócimy się do PZD; 
- odnośnie zamiany działek nie ma jeszcze aktu notarialnego. W planach jest przestawienie 
słupa i zabetonowanie masą asfaltową; 
- uwagi dot. parkingu będą w przyszłości wzięte pod uwagę. 
 
Radny Marian Mastaliński: 
- ostatnio miało miejsce na terenie gminy kilka kolizji z udziałem saren. Jest to okres dużej 
aktywności samców, więc poruszając się po drogach, zachowujmy zwiększoną ostrożność. 
Przypomina również, że uprzątnięcie zwierzyny pochodzącej z kolizji lub padłej nie jest 
zadaniem Koła Łowieckiego, a Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- prosi o wykoszenie zakrzaczeń na poboczu koło mostu; 
- zgłasza konieczność podniesienia do góry przepustu w Piasku, ponieważ przy nadmiarze 
wody może dojść do zalania; 
- podziękował Radnemu Powiatowemu za zeszłoroczne wycięcia i prosi o ponowną 
interwencję przy drodze w stronę Żukowa. 
 
Wójt: 
- chodzi o drogę na Kolonię Zagajów? Wykaszane to jest. Jeżeli chodzi o wycięcie drzew, to 
musimy się dozbroić w gilotynę i inny sprzęt komunalny. To, co da się usunąć ręcznie, to 
zrobimy. Może uda się to zrealizować we współpracy z PZD; 
- przepust w Piasku musi zostać podniesiony do odpowiedniego poziomu, aby woda się nie 
cofała. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- szkoda, że nie uda się zrobić tego odcinka drogi z Ludwinowa w stronę Wełnina; 
- w miarę możliwości należy w pierwszej kolejności uregulować bieg dróg, również drogę na 
Sznury, która będzie w części robiona.  
 
Wójt: 
- jest to priorytet, ponieważ drogi biegną często nie tam, gdzie powinny, nawet te polne. Są 
to drogie sprawy, musimy je jednak sukcesywnie robić. Część dróg musimy pozbawić 
kategorii dróg gminnych, a części znowu ją nadać. Takich spraw jest bardzo dużo. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- konieczna wycinka drzew na poboczach drogi Piasku, przy okazji należy przejrzeć wszystkie 
takie miejsca i na bieżąco je kontrolować; 
- odcinek drogi między mostkami na Ludwinowie - co w tej sprawie do tej pory zrobiono? To 
tylko 104 metry; 
- dlaczego została rozwiązana umowa z wykonawcą? Zwraca się z pytaniem do Piotra Kality, 
czy jako osoba odpowiedzialna za nadzór, dobrze spełnił swoją rolę i nie ma sobie nic do 
zarzucenia? Czy w zaistniałej sytuacji, ktoś poniesie jakąś odpowiedzialność, np. finansową; 
- czy od wykonawcy parku i zalewu wymagano referencji lub zaświadczeń o zdolności 
kredytowej poświadczonych przez bank; 
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- kto przejmie zobowiązania gwarancyjne koszenia, podlewania, utrzymania parku, bo 
obecnie robią to pracownicy komunalni. Przy okazji chce wspomnieć, że pracownicy 
komunalki podlewali rośliny na południe i dopiero po jego interwencji zaprzestano tego  
i podlano je wieczorem. Poza tym można było przewidzieć opady deszczu; 
- na jakim etapie znajduje się sprawa kontroli z RIO. Jakie konsekwencje zostały wyciągnięte 
wobec winnych naruszenia prawa podatkowego? Czy odzyskaliśmy już wskazane  
w protokole RIO należności i w jakiej wysokości; 
- co z uschniętymi drzewami w parku. Kiedy zostaną wymienione? Kiedy zostaną wymienione 
drzewa przy ul. Cichej; 
- zamieścił na swoim profilu na Facebooku herb Gminy. Powinien zwrócić się do wójta  
z zapytaniem o korzystanie z herbu, czego nie zrobił. Wystąpi z takim zapytaniem do wójta. 
Zauważył, że w internecie, np. na Allegro jest mnóstwo gadżetów z tym herbem. Czy osoby, 
które to sprzedają zwracały się do urzędu o pozwolenie na skorzystanie z herbu; 
- jak wójt zamierza uregulować problem parkowania i niestosowania się do znaków 
drogowych. Mieszkańcy nie mają możliwości skorzystania z parkingu, ponieważ jest on zajęty 
przez osoby przyjezdne. Składa propozycję wprowadzenia strefy płatnego parkowania  
z możliwością np. dwóch godzin bezpłatnego parkowania; 
- w artykule Radia Kielce Pan Piotr Kalita informował o rozwiązaniu umowy z wykonawcą: 

 czy 300 tys. kary pokryje to, co jeszcze trzeba zrobić; 

 tężnia solankowa okazała się do poprawy, o czym on mówił już od dawna; 

 alejki spacerowe też nie zostały wykonane należycie; 

 jak procentowo zostanie rozliczona wycena prac. Przytoczył przykład Kazimierzy 
Wielkiej, gdzie po rozwiązaniu umowy z wykonawcą, przygotowano nowy przetarg  
z nowym podziałem zadań. 

Kiedy już rok temu zwracał uwagę, że należy rozwiązać umowę z tym wykonawcą, wszyscy 
tutaj wobec wójta i tego wszystkiego głosili „akty strzeliste”, a jego krytykowano. 
 
Przewodniczący Rady zauważył, że według regulaminu wypowiedzi radnych mają być 
zwięzłe. Radny wypowiada się już ok. 20 minut i dlatego prosi o to, by już kończył swoją 
wypowiedź. 
 
Radny Grabowski poprosił o włączenie do protokołu przygotowanych przez siebie pytań. 
Przewodniczący Rady wyraził zgodę i poprosił o zapisanie tego w protokole. 
Lista 10 pytań – w załączeniu. 
 
Wójt: 
- odnośnie punktu 1 i 2. Wszystkie drogi zarastają. Musimy przygotować się na zakup 
gilotyny z ciągnikiem. Mieszkańcy coraz mniej dbają o przydroża. Choć droga w Ludwinowie 
to niewielki odcinek, procedury długo trwają. Mamy już wpis do księgi wieczystej i teraz 
będziemy zlecać przekształcenie z gruntu rolnego na drogę. Dopiero wówczas będzie można 
zacząć inwestycję; 
- koordynowanie prac było prowadzone bardzo dobrze, a nie wywiązywanie się z prac przez 
wykonawcę to osobna sprawa. Nie wypłacono środków za nic, co nie jest zrobione. 
Odstąpienie od umowy wymaga procedur. Za zaistniałą sytuację odpowie wykonawca. 
Wszystko, co jest przez prawo wymagane przy zamówieniu publicznym, było wykonane; 
- utrzymanie parku odbywa się na razie na nasz koszt, ale wykonawca zostanie nim 
obciążony; 
- podlewanie roślin przed południem było błędem, zdarzyło się to w jednym dniu; 
- zalecenia pokontrolne z RIO cały czas są realizowane, trwa wydawanie decyzji odnośnie 
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zmiany podatku od nieruchomości. Wyszło z nich 144 889 zł. Decyzje nie są jeszcze 
prawomocne, cztery są w przygotowaniu. Pani Skarbnik dodała, że jedna decyzja nie została 
jeszcze odebrana przez podatnika. Jest ona na kwotę 44 901 zł; 
- za uschnięte drzewa nie zapłacono, o odpowiedniej porze będą posadzone nowe; 
- w sprawie herbu Solca wystosowano zgłoszenia do FB, będziemy na bieżąco to 
weryfikować. Gadżety na Allegro- do sprawdzenia; 
- egzekwowanie zakazu parkowania nie jest sprawą wójta, tylko policji. Cały czas są 
zgłoszenia ze strony urzędu, że znaki drogowe nie są respektowane. Odnośnie parkomatów 
jako radny może zaproponować uchwałę w tej sprawie i wskazać źródła jej finansowania; 
- odnośnie rewitalizacji, to nie tylko 300 tys. kary. Nie dopłaciliśmy ok. 1 mln. Za część 
nawierzchni nie jest zapłacone. Tężnia bez podbudowy została wyceniona na 60tys.- obecnie 
jest to kwota nierealna. Prawdopodobnie zostanie rozpisany przetarg. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
-  Rada Gminy jest ciałem doradczym. Wypowiedzi dotyczące „wszystkich radnych” i „aktów 
strzelistych” są nie na miejscu. Zna ludzi, którzy wszystkich krytykują i oceniają. To bardzo 
łatwe. Był wice burmistrzem, radnym powiatowym. Zasady funkcjonowania Rady są znane, 
wiążą się z tym pewne procedury i regulacje. Prosi o nieocenianie innych radnych i nie życzy 
sobie oceny swoich zachowań na sesji. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- podtrzymuje swoją wypowiedź dotyczącą „aktów strzelistych” w stosunku do radnych. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poprosił o grzeczne wypowiedzi. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- drzewa przy ul. Cichej są nie do przyjęcia; 
- prosi o odpowiedź wice wójta, jak ocenia siebie jako koordynatora. 
 
Wójt: 
- w sprawie drzew radny złożył interpelację i dostanie na nią odpowiedź. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- uwłaszczanie dróg to nie są krótkie procedury. Aby powiat uwłaszczył się na gruntach 
Piestrzca, sprawa trwa minimum rok. Wymagane są zgody mieszkańców; 
- jeden radny zajmuje się wszystkimi miejscowościami, a nawet drogami powiatowymi, kupił 
mu więc taki gadżet w prezencie (taśma miernicza), ale jak nie chce przyjąć, to nic na siłę. 
Nie życzy sobie również nazywania dróg „gądkówkami”, ponieważ jest to niegrzeczne; 
- sprawa słupów na ścieżce rowerowej była poruszana na sesji Rady Powiatu. Powiat kilka 
razy zwracał się w tej kwestii do Telekomunikacji, ale bezskutecznie; 
- zaprasza do odsłuchania ostatniej sesji Rady Powiatu, gdzie pod adresem Solca pojawiła się 
pochwała radnej z klubu Prawa i Sprawiedliwości. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- sołtysi i radni zostali wybrani demokratycznie i radny Grabowski powinien to uszanować. 
Ich praca zostanie zweryfikowana podczas najbliższych wyborów samorządowych. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- po wczorajszym opadzie deszczu, na niektórych posesjach przy ul. Polnej wybijała instalacja 
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kanalizacyjna. 
 
Wójt: 
- zostanie to skontrolowane. 
 
Radna Renata Domańska: 
- jest nam zarzucane, że nic nie robimy i nic nie mówimy. Jednak nie świadczy to o naszej 
nieudolności w stosunku do mieszkańców. 
 
Radny Marcin Oszywa: 
- to, że nie zabieramy głosu podczas sesji, to nie znaczy, że nie staramy się pomagać 
mieszkańcom. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- zgłasza wniosek formalny, aby w ramach trwającej sesji Radni udali się na teren zalewu  
i parku, żeby zobaczyli, jak to wszystko wygląda. Podejrzewa, że wielu radnych tam nie było. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- otwiera dyskusję nad zgłoszonym wnioskiem. Uważa, że większość radnych jednak oglądała 
ten teren. 
 
Radny Łukasz Madej: 
- również uważa, że większość radnych widziała ten teren, a robienie przedstawienia pod 
publiczkę jest bezcelowe.  
 
Wójt: 
- pewnie pan radny chce zobaczyć, że na źle wyprofilowanym parkingu stoi woda. Będzie to 
poprawiane. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez 
radnego Eryka Garbowskiego. Za przyjęciem zgłoszonego wniosku głosował 1 radny (E. 
Grabowski), 13 radnych było przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Przewodniczący Rady 
Paweł Patrzałek poinformował, że wniosek nie uzyskał aprobaty. 
 
Sołtys Ewa Kulik: 
- na poprzedniej sesji zgłaszała konieczność naprawy dachu na remizie; 
- wokół studzienki kanalizacyjnej na ul. Łąkowej zrobił się dół; 
- wszyscy chwalą Solec, tylko jednemu radnemu Grabowskiemu się nie podoba. 
 
Przewodniczący Rady zauważył, że każdy ma prawo do swojej oceny. 
 
Wójt: 
- czekamy na środki, które można by przeznaczyć na remont dachu. Może uda się to zrobić 
jeszcze w tym roku; 
- studzienka przy ul. Łąkowa zostanie zrobiona. 
 
Sołtys Anna Bujalska: 
- nie życzy sobie uwag, że sołtys i radny z Piasku nie wykonują swojej pracy. Radny przeminie, 
a wywołana przez niego niezgoda pozostanie. 
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Radny Marian Mastaliński: 
- należy rozwiązać sprawę przejścia, chodnika przy Studnisku; 
- ponawia prośbę o lustro. 
 
Wójt: 
- kolejny raz zwróci się w tej sprawie do Powiatu. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- ścieżka w Wełninie za wąska, a w Piasku znów za szeroka. On sam jest radnym od wielu lat  
i uważa, że mieszkańcy go doceniają. Nie można twierdzić, że wszyscy mieszkańcy są 
przeciwko ścieżce. Nie można twierdzić, że wszystko jest źle. Radni powinni współpracować. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- nie otrzymałem odpowiedzi na swoje pytanie od wice wójta. 
 
Wójt: 
- gminę reprezentuje wójt i to on udziela głosu swoim pracownikom. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zauważył, że zarówno w regulaminie, jak i w ustawie  
o samorządzie są określone zasady udzielania odpowiedzi. 
 

Ad.9. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek zakończył XLIX Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała: 
Monika Dybał  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady 
Paweł Patrzałek 


